
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa  30.03.2023 

v kancelárii Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 9. poschodí  

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Mgr. Natália Podhorná, Jakub Kuruc, Juraj 

Valocsay, Mgr. Michal Sabo, Gréta Gregorová, Mgr. Mária Riganová, 

Mgr. Ján Kaľavský, Ing. Samuel Bezák, RNDr. Andrej Machlica, PhD., 

Ing. arch. Elena Pätoprstá 
Ospravedlnení:  - 

Neprítomní:  -  

Hostia:.  Ing. Ľubica Orságová (vedúca ref. rozpočtu), Ing. arch. Viktor Kasala (vedúci 

ref. ÚRaGIS), Erika Benkovičová – telefonicky (referentka kanc. zástupkýň 

starostu) 

Trvanie:   od 17:00 do 18:45 

PROGRAM: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia 

2. Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2023 
3. Návrh na zrušenie bodu B uznesenia č. 459/2021 – Petícia Zachráňme Petržalku 

4. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka v zmysle VZN č. 

16/2020  

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka, ktorým sa 

vyhlasuje obecné chránené územie „Petržalské lesy“ 

6. Návrh na zmenu územia spevnenej plochy na Tupolevovej ulici v prospech regulovaného 

parkovania 

7. Rôzne  

8. Záver 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie. Na začiatok požiadala nových členov komisie – odborníkov z radov 

verejnosti, aby sa krátko predstavili. 

BOD 1 - Schválenie programu zasadnutia 

  

Michal Sabo predložil návrh na stiahnutie bodu 6: Návrh na zmenu územia spevnenej plochy na 

Tupolevovej ulici v prospech regulovaného parkovania. 

 

Predsedníčka dala hlasovať o programe vrátane stiahnutia bodu 6. 

 

Hlasovanie 1: 

Prítomných: 11 

Za:  11 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 



Program zasadnutia bol schválený. 

BOD 2 - Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2023 

Materiál predstavila p. Orságová, vedúca ref. rozpočtu. Ozrejmila, že nákup kioskov už bol rozhodnutý, 

iba sa to zabudlo zapracovať do návrhu rozpočtu. Predsedníčka komisie sa dopytovala, čo všetko sa 

bude dať platiť prostredníctvom kioskov. Pani Orságová odpovedala, že podľa jej informácií všetko, aj 

rybárske lístky. Pán Sabo požiadal o doplnenie sprievodného textu do materiálu o tom, ako budú kiosky 

fungovať, čo všetko sa bude dať cez ne platiť, kde budú presne umiestnené. Pani Milincká by rada 

videla aj opis zákazky, z ktorého budú jasné niektoré vyššie dopytované informácie. 

Pani Pätoprstá sa dopytovala na situáciu ohľadom zelených striech, na ktoré dala ona a poslanec 

Hochschorner poslanecké priority v minulom volebnom období, v akom je to štádiu, ide o sumu 

minimálne 30 000 €. Pani Orságová prisľúbila zistiť informácie. 

Uznesenie:  

Komisia životného prostredia a verejného poriadku  

odporúča Miestnemu zastupiteľstvu MČ Bratislava-Petržalka 

schváliť úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka na rok 2023 nasledovne: 

- zvýšenie príjmových finančných operácií o 30 000 € z prostriedkov rezervného fondu 

- zvýšenie kapitálových výdavkov v podprograme 2.2. o 30 000 € 

 

Hlasovanie 2: 

Prítomných: 11 

Za:    10 

Proti:   0 

Zdržal sa:  1 

Uznesenie bolo prijaté. 

BOD 3 - Návrh na zrušenie bodu B uznesenia č. 459/2021 – Petícia Zachráňme Petržalku 

Materiál predstavil pán Viktor Kasala, vedúci ref. ÚRaGIS. Vysvetlil, že nakoľko obstaranie 

dokumentácie by v tomto prípade bolo nehospodárne (aj na základe odpovede hl. mesta na žiadosť 

o vyjadrenie), navrhuje sa zrušiť bod B uznesenia, ktorý žiadal starostu zahájiť proces obstarávania 

územnoplánovacej dokumentácie. 

Pani Pätoprstá odprezentovala svoj pozmeňujúci návrh, ktorý zaslala členom komisie aj tesne pred 

zasadnutím e-mailom. Chce, aby sa vzali do úvahy všetky podklady k územnému plánu, nielen 

podklady investora. Petíciu Zachráňme Petržalku od začiatku považuje za nešťastnú. Pán Kasala 

súhlasil a nevidí problém vo formulácii uznesenia tak, ako navrhuje p. Pätoprstá.  

 

Uznesenie: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku  



odporúča Miestnemu zastupiteľstvu MČ Bratislava-Petržalka 

a) zrušiť bod B uznesenia č. 459/2021 – Petícia zachráňme Petržalku 

b) prijať uznesenie: 

„MZ MČ Petržalka žiada starostu, aby predložil primátorovi hl. mesta Bratislava žiadosť na urýchlené 

zapracovanie zmeny ÚP hl. mesta BA v lokalite Centrálnej rozvojovej osi Petržalky ako samostatnej 

zmeny ÚP v Petržalke (ZaD ÚP), aby následne mohla MČ Petržalka spracovať územný plán zóny 

Centrálnej rozvojovej osi Petržalky na základe požiadaviek obyvateľov Petržalky pri participácii na 

Štúdii - Riešenie centrálnej rozvojovej osi Petržalky,“ vzhľadom na to, že štúdia Riešenie centrálnej 

rozvojovej osi Petržalky bude na základe Uznesenia 131/2023* využitá ako územnoplánovací podklad 

pri spracovaní návrhu zmien a doplnkov územného plánu hl. mesta SR Bratislavy, rok 2007, v znení 

neskorších zmien a doplnkov v časti riešeného územia a pri spracovaní nového územného plánu hl. 

mesta SR Bratislavy. 

*Uznesenie 131/2023 

Mestské zastupiteľstvo po prerokovaní materiálu 

berie na vedomie informáciu o spracovaní urbanistickej štúdii Riešenie centrálnej rozvojovej osi Petržalky, jún 

2022, ktorá bude využitá ako územnoplánovací podklad pri spracovaní návrhu zmien a doplnkov územného plánu 

hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy, rok 2007, v znení neskorších zmien a doplnkov v časti riešeného 

územia a pri spracovaní nového územného plánu hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy.  

c) odporúča 

aby uznesenie na Miestne zastupiteľstvo MČ Petržalka  pripravilo vedenie oddelenia ÚP (vedúci Ing. 

arch. Viktor Kasala). 

 

Hlasovanie 3: 

Prítomných: 11  

Za:   11 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

Uznesenie bolo prijaté. 

BOD 4 - Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka v zmysle 

VZN č. 16/2020  

Materiál telefonicky odprezentovala Erika Benkovičová z kanc. zástupkýň starostu. Vysvetlila 

mechanizmus hodnotenia dotácií, členovia komisie už vopred hodnotili jednotlivé projekty. Nakoľko sa 

nikto neprihlásil do diskusie, predsedníčka dala hlasovať. 

Uznesenie: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku  

odporúča Miestnemu zastupiteľstvu MČ Bratislava-Petržalka 

schváliť návrhy dotácií pre žiadateľov uvedených v tabuľke. 



Hlasovanie 4: 

Prítomných: 11  

Za:   11 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

Uznesenie bolo prijaté. 

BOD 5 - Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka, ktorým sa 

vyhlasuje obecné chránené územie „Petržalské lesy“ 

Materiál predstavil poslanec Jakub Kuruc. Návrh VZN je ešte v procese, prejde všetkými povinnými 

pripomienkovaniami. Pán Kuruc je v komunikácii aj s odd. ŽP Miestneho úradu MČ Bratislava-

Petržalka. Návrh sa začal spracovávať už v minulosti, osoby, ktoré na ňom pracovali, už však nie sú na 

rovnakých pozíciách. Pán Kuruc by bol rád, keby samotné spracovanie VZN bolo v rukách odd. ŽP 

MiÚ Petržalka. Pani Pätoprstá sa dopytovala, či starosta bude súhlasiť. Pán Kuruc odpovedal, že ako 

komisia a následne miestne zastupiteľstvo ho budú o to žiadať uznesením. 

Pani Pätoprstá ešte ozrejmila, že dané územie je aktuálne v územnom pláne vedené ako zeleň, nie je 

teda možné ho rýchlo zastavať, toho sa netreba obávať. Zároveň požiadala, aby na zasadnutia komisie 

ŽP a VP chodil vždy aj zamestnanec odd. ŽP, ideálne vedúca oddelenia alebo niektorý z vedúcich 

referátov v rámci oddelenia.  

Predsedníčka dala o tejto požiadavke hlasovať: 

Hlasovanie 5: 

Prítomných: 11 

Za:    11 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

Požiadavka bola schválená. 

Následne sa hlasovalo o vzatí na vedomie informácie o pláne spracovať návrh predmetného VZN: 

 

Hlasovanie 6: 

Prítomných: 11 

Za:    11 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

Informácia bola vzatá na vedomie. 

BOD 6 - Návrh na zmenu územia spevnenej plochy na Tupolevovej ulici v prospech regulovaného 

parkovania 



Bod bol stiahnutý z rokovania. 

 

BOD 7 – Rôzne 

 

Pani Pätoprstá otvorila tému lesíka Kapitulské pole, kde pozemok patrí cirkvi a riešilo sa to už 

v minulosti, aby sa tam zabránilo výškovej zástavbe. Bolo by dobré obnoviť rokovania s majiteľmi 

pozemku a developerom, aby sa to zapracovalo do územného plánu. V rámci miestneho zastupiteľstva 

sa to už odsúhlasilo, ale zaseklo sa to vtedy na meste. Preto by chcela požiadať mestských poslancov, 

aby sa pokúsili o obnovenie rokovaní. 

Pani Milincká informovala, že po minulom zasadnutí komisie, na ktorej bol aj Mgr. Buraľ, veliteľ 

OVBA V MsP, si všimla intenzívne kontroly psíčkarov. Navrhuje si opätovne pozvať na zasadnutie p. 

Buraľa, aby informoval o výsledkoch akcie. Pani Pätoprstá sa pýtala, ako je to so psami v záplavových 

územiach, či môžu byť pustení na voľný výbeh. Pani Milincká odpovedala, že všetko je to upravené vo 

VZN. Ak sú potrebné nejaké zmeny, bude nutné upraviť VZN. Pani Pätoprstá navrhuje zapracovať do 

GIS máp voľné výbehy psov a psie parky. Takisto chce požiadať o vytvorenie výbehu na Švabinského, 

kde už je daná lokalita prírodne oddelená. 

Pán Machlica sa informoval, či je možné niekde zistiť, aké projekty robí MČ a o aké dotácie na 

projekty si podáva MČ žiadosti v rámci dotačných mechanizmov v oblasti ŽP. Pán Sabo odpovedal, že 

MČ nemá ucelenú koncepciu v tejto oblasti, ale bude sa to robiť v rámci PHSR.  

Pani Riganová sa informovala ohľadom ZŠ Turnianska, v ktorej je problém, že sa nemôžu uchádzať 

o žiadne finančné prostriedky, nakoľko sa nachádza na súkromnom pozemku. Pani Pätoprstá 

odpovedala, že toto sa rieši už dlhšie, dalo by sa to vyriešiť napr. dlhodobým nájom, ale je to 

problematické, existuje k tomu aj uznesenie MiZ. 

Pán Machlica sa informoval, či má správnu informáciu, že niekto z MČ, istý pán Súlovec, komunikuje 

so SHMÚ ohľadom merania kvality ovzdušia. Pani Neuschlová odpovedala, že p. Súlovec je zástupca 

prednostu a zistí, či komunikuje v tejto veci. Požiada ho o zaslanie podkladov, ak nejaké existujú, 

a pozve ho na nasledujúce zasadnutie komisie. 

Na záver predsedníčka komisie poďakovala všetkým členom komisie za účasť. 

Ing. Lenka Milincká 

 predsedníčka komisie, v. r. 

 

Zapísané dňa 30.03.2023 

Zapísala: Mgr. Alžbeta Neuschlová 


